
Zienswijze aanpassing excretienormen 

Algemeen vleesveesector: 

De huidige tabel is geldend beleid en vastgesteld voor de periode 2019-2021. Er zijn geen feitelijke 

redenen waarom de vleesvee forfaits in de periode van de vaststelling van de huidige tabel tot nu 

drastisch zouden zijn gewijzigd. De huidige forfaits moeten dus gehandhaafd blijven tot 31-12-2021. 

 

De rekenmethode en uitgangspunten van de wijziging zijn onbekend. Wij kunnen de wijzigingen als 

vleesveesector dus niet reproduceren en beoordelen op juistheid.  

De adviesrapporten die bij de consultatie zijn gevoegd (van CBS en CDM) zijn in concept vorm.  

 

Er heeft geen overleg plaatsgevonden met vertegenwoordigers van de vleesveesector. De wijziging 

heeft derhalve geen draagvlak. Dat kan niet de bedoeling zijn in een democratisch land.  

 

De voorgestelde wijzigingen hebben zeer grote negatieve gevolgen voor de gehele Nederlandse 

vleesveesector. Deze gevolgen dienen in kaart gebracht te worden alvorens dit gewijzigde beleid 

wordt doorgevoerd.   

 

Gemiddelde waardes per algemeen omschreven diercategorie sluiten niet aan bij de diversiteit in 

dieren, houderijsystemen, management en voederregime binnen onze sector.  

 

De werkwijze van de Nederlandse vleesveesector sluit naadloos aan op het beleid van het ministerie 

van LNV dat gericht is op Kringlooplandbouw, bewustwording over duurzaam geproduceerd voedsel 

en het bevorderen van de afzet van streekproducten in Nederland. Ons roodvlees is geen 

exportproduct, maar wordt aan Nederlandse consumenten verkocht via boerderijwinkels, 

ambachtelijke slagers, in restaurants en via het Nederlandse retail kanaal. Onze sector krimpt en 

heeft een eigen fosfaatplafond waar we aantoonbaar ver onder blijven. Onze dieren worden ingezet 

voor natuurbeheer, worden in de stalperiode grotendeels op stro gehouden, dit stro zorgt voor de 

groei van onze gewassen en heeft een positieve invloed op het bodemleven en de weidevogelstand. 

Onze dieren verwerken vele reststromen uit de humane voedingsindustrie. Daarnaast heeft de 

vleesveesector het laagste antibioticagebruik van alle diersectoren in Nederland. 

 

Voor ons bedrijf specifiek: 

Wij hebben een kleinschalig extensief vleesveebedrijf met dieren van het ras Charolais. Wij houden 

zoogkoeien en alle eigen aanwas wordt aangehouden voor vervanging of op ons bedrijf afgemest. De 

zoogkoeien en het jongvee hebben zoveel mogelijk weidegang. De stierkalfjes die worden afgemest 

gaan na het einde van het weideseizoen in strostallen.  Het vrouwelijk jongvee kalft voor het eerst op 

een leeftijd van drie jaar. 

De aanpassing van de normen is op basis van gemiddeldes, waarbij met name de moderne 

vleesveehouderij op basis van luxe (lees veel krachtvoer) als uitgangspunt is genomen. Voor de 

extensieve en grondgebonden bedrijven zoals wij, die werken met zo min mogelijk krachtvoer is dit 

een groot nadeel.  

Charolais is een sober ras, welke zo schraal mogelijk gevoerd moet worden. Hierdoor is de groei van 

de dieren die worden afgemest lager en worden deze dieren ouder. De voorgestelde excretienormen 



en dan met name de normen voor vleesstieren en jongvee ouder dan 2 jaar, passen niet bij ons 

houderijsysteem en het vleesveeras Charolais, waardoor er een gat in de mestbalans zal ontstaan. 

Verzoek: 

Wij verzoeken u om de tabellen voor vleesvee ongemoeid te laten tot en met 2021 en met de 

sectorspecialisten in gesprek te gaan om de kennis van onze mooie sector op uw ministerie te 

vergroten en te komen tot eigen diercategorieën voor vleesvee, gekoppeld aan de juiste excretie 

normen die aansluiten bij onze dagelijkse vleesvee praktijk. Door een duidelijke splitsing tussen 

melkleverende en niet-melkleverende (vleesvee) bedrijven kan uw ministerie beleid ontwikkelen dat 

past bij de specifieke werkwijze deze sector. 

 


